
Inspraak Statencommissie 7 september namens de Stichting OER-IJ 

De Kreekrug bij Assendelft is recent tot gemeentelijk monument verklaard. Dit illustreert dat de 

betekenis van het OER-IJ gebied pas recent veel bredere aandacht heeft gekregen. Dat is mede het 

gevolg van de inspanningen van de provincie ( en vooral de provinciaal archeoloog Rob van 

Eerden)op archeologisch gebied en de komst van het Huis van Hilde.                                                                         

Het gaat dan om de nog voelbare geschiedenis van de loop van het OER-IJ ik de krekenstructuur; de 

waterstructuren tussen Schermer en het IJ ( Crommenije en Kil).                                                                                    

Het gaat om  eeuwenoude dijkenstelsels die deels samenvallen met het functioneren van de Stelling 

van Amsterdam  en die nu aangetast dreigen te worden.                                                                               

Het gaat om heel specifieke blokverkavelingen maar bovenal om de openheid die steeds schaarser 

wordt. Het kenmerk van de Noordvleugel  van de Randstad is de groen lobbenstructuur . De daarmee 

verbonden kwaliteiten bepalen in hoge mate het vestigingsklimaat. Dit aantasten is het slachten van 

de kip met gouden eieren. De nu nog omvangrijke openheid betekend een grote recreatieve waarde. 

Het wandelen, fietsen en kano'n in relatieve rust en stilte wordt bij het "opknippen van de ruimte 

door een weg en/of opstelterrein niet langer aantrekkelijk. Voorts wijs ik nog op het effect van de 

daling van het grondwaterpeil dat het gevolg van een weg is. Snellere "ontvening "en meer  CO2  

uitstoot.                                                                                                                                                                                       

In de MER komt de waardering voor bovengenoemde kwaliteiten onvoldoende tot zijn recht!!                            

Nog één kanttekening bij de waardering van de nul-plus variant:  De leefbaarheid van omwonenden 

is een belangrijk punt van verdere aandacht , maar bij een realisatie van de weg in ongeveer 2025 zal 

al een belangrijk deel van het autoverkeer elektrisch zijn. 

Tenslotte een persoonlijke hartenkreet:                                                                                                                          

STOP !                                                                                                                                                                                                                  

In veel discussies ontbreekt de nuance;......de bereidheid om te zoeken naar werkbare 

compromissen;....de erkenning dat grijstonen hun eigen schoonheid kennen.                                                                         

MAAR.......soms  worden grijstonen grauw en leiden tot een zodanig verlies dat er echt een meer 

radicale keuze moet worden gemaakt.                                                                                                                                          

Dat nu , is het geval met de openheid van het OER-IJ landschap!!                                                                                  

De groene lobbenstructuur van de Noordvleugel van de Randstad is om tal van reden zó waardevol, 

dat een absolute bescherming noodzakelijk is. Geen doorsnijdingen en verdichtingen! Daarmee 

wordt het niet een gebied waar niets meer kan,maar wel een gebied waar de ontwikkeling in het 

gebruik begrensd wordt door de eis van: "openheid"en "groene sfeer". 


